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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 13/2013 
Caràcter: ordinària  
Data: 23 de desembre de 2013 
Horari: de 11:00 a les 13:10  h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 29 de novembre 
de 2013 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer ple 
ordinari i que van del núm. 7444 fins al núm. 8151, ambdós inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC D’UN DECRET D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada del decret de l’Alcaldia de data 18-12-2013 relatiu a la 
manifestació de la voluntat de la Paeria de treballar perquè els actes de commemoració 
del centenari de la mort d’Enric Granados siguin un instrument que contribueixi de forma 
efectiva a mantenir la seva memòria i  a divulgar-ne i difondre’n el seu llegat artístic i 
personal, fomentant la tasca de recerca i difusió de la seva obra com a compositor, 
investigador i docent  i com a persona vinculada a la seva societat. 
 
 
4.- APROVACIÓ DE LES BASES REGULADORES DE LA CONVOC ATÒRIA PER A 
LA PROVISIÓ DEL LLOC DE TREBALL DE CAP DE SERVEI D’ ASSUMPTES 
CONTENCIOSOS, MITJANÇANT EL SISTEMA DE LLIURE DESIG NACIÓ 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació estratègica de recursos humans, 
amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 abstencions  dels grups 
municipals de CiU i PP, s’acorda: 
 
Aprovar les bases reguladores de la convocatòria per a la provisió del lloc de treball de 
cap de Servei d’Assumptes Contenciosos, mitjançant el sistema de lliure designació. 
 
 
 
5.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER LA S RA. M. NIEVES 
ROSA LUQUE 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació estratègica de recursos humans, 
per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Sra. Ma. Nieves Rosa Luque, professora especial 
Conservatori, per exercir un segon lloc de treball o activitat de professora del Taller 
Universitat Popular de la Regidoria d’Educació i Infància de l’Ajuntament de Lleida, 
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amb una dedicació d’una hora setmanal des del mes d’octubre de 2013 fins al mes de 
maig de 2014. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat, caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta corporació. 
 
 
6.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DEL XXè CONCURS IN TERNACIONAL 
DE PIANO RICARD VIÑES 
 
Vistes les bases que han de regir el Concurs Internacional de Piano Ricard Viñes. 
 
Atès que la base segona estableix que la convocatòria del Concurs tindrà caràcter 
anual. 
 
Atès que el Concurs té caràcter internacional i que les tasques preparatòries i 
d’organització requereixen el coneixement, amb una anticipació suficient, per part dels 
interessats. 
 
Vist el que disposa l’apartat primer de l’article 56 del Reglament de la Llei 38/2003, de 
17 de novembre, General de Subvencions.  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la presidenta de la Comissió 
Informativa de Promoció Cultural, Museus,  Festes i Cultura Popular: 
 
 
1r. Aprovar la convocatòria del XXè. Concurs Internacional de Piano Ricard Viñes. 
 
2n. Ordenar la publicació al butlletí Oficial de la Província de Lleida la convocatòria del 
XXè. Concurs Internacional de Piano Ricard Viñes. 
 
3r. El termini de presentació de sol·licituds per a participar en el XXè Concurs 
Internacional de Piano Ricard Viñes, s’obrirà l’endemà de la publicació de la 
convocatòria en el Butlletí Oficial de la Província i finalitzarà, d’acord al que disposa la 
base novena de la convocatòria, el dia 21 d’abril de 2014.  
 
 
 
7.- APROVACIÓ DEL PLA DIRECTOR DE L’ESPORT  
 
Vist que l’Ajuntament de Lleida ha elaborat un Pla Director de l’Esport per regular i 
garantir la pràctica esportiva a la ciutat en tant que l’esport és una eina educativa i 
transmissora de valors que contribueix a la millor de la qualitat de vida a la ciutat i ajuda 
a assolir una ciutadania més activa, més cívica i més solidària i que s’ha entregat al 
Consell Assessor Municipal de l’Esport per al seu debat i aportacions. 
 
Atès que en data 23 de juliol de 2013 l’Ajuntament Ple en sessió extraordinària va 
aprovar l’esborrany del text del Pla Director de l’Esport. 
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Atès que en la sessió extraordinària del Consell Assessor Municipal de l’Esport de data 
14 d’octubre de 2013 s’hi va presentar l’esborrany del Pla Director de l’Esport i es va 
demanar l’aportació d’esmenes als consellers i que el proppassat 22 de novembre, 
també en sessió extraordinària, s’hi van debatre. 
 
Atès que el 10 de desembre de 2013, el Consell Assessor Municipal de l’Esport va 
aprovar les esmenes proposades al Pla Director de l’Esport. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Esports: 
 
1r. Aprovar el text definitiu del Pla Director de l’Esport amb les esmenes incorporades. 
 
2n. Que les mesures d’aquest Pla entraran en vigor a partir de l’exercici 2014. 
 
 
8.- EXPEDIENT D’ORDENANCES FISCALS 2014  
 
El Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 25 d’octubre de 2013, adoptà entre d’altres 
l’acord d’aprovar inicialment l’expedient d’Ordenances fiscals per a l’any 2014 i exposat 
al públic, previ anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província núm. 199 de data 29 
d’octubre de 2013 i al tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament per un termini de 30 dies 
hàbils, es van presentar les reclamacions següents: 
 

- Federació Provincial d’Empresaris de Comerç de Lleida 
- Federació Provincial d’Hostaleria de Lleida 
- Ramón Comellas SL 

 
Vist el Dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 15 vots a favor del Grup 
Municipal del PSC  i 12 vots en contra dels grups municipals de CiU i PP, s’acorda: 
 
1r. Pel que fa a la reclamació presentada per la Federació Provincial d’Empresaris de 
Comerç de Lleida, desestimar les al·legacions formulades contra les Ordenances 
Fiscals aprovades provisionalment per a que estiguin vigents a partir de 2014. 
 
2n. Pel que fa a la reclamació presentada per la Federació Provincial d’Hostaleria de 
Lleida, cal manifestar que es verifica que s’ha produït un error material de transcripció 
de les tarifes en el text de l’Ordenança 3.1 aprovada inicialment per a l’any 2014 i que 
cal corregir fent constar els mateixos imports per als epígrafs 1r,2n i 3r de l’Annex I 
Secció 1a. Taules i cadires, carpes veles i parasols, que el previst en la modificació 
d’aquesta ordenança publicada en el BOP de 20 de setembre de 2013. 
 
Per tot l’exposat s’acorda estimar l’al·legació formulada per la FEDERACIÓ 
PROVINCIAL D’HOSTELERIA DE LLEIDA contra l’Ordenança Fiscal aprovada 
provisionalment per a que estiguin vigents a partir de 2014. 
 
3r. Pel que fa a la reclamació presentada per Ramón Comellas Modol, actuant en nom 
de la societat mercantil Ramon Comellas SL, cal manifestar que, l’Ordenança Fiscal 0.2 
Classificació de carrers no forma part de l’expedient de modificació d’Ordenances fiscals 
per a l’any 2014 i d’acord amb la seva Disposició Final manté la seva vigència mentre 
no se’n acordi la modificació o derogació. 
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Per tot l’exposat s’acorda  desestimar l’al·legació formulada per RAMON COMELLA SL 
contra les Ordenances Fiscals aprovades provisionalment per a que estiguin vigents a 
partir de 2014. 
 
 
4t. Vist l’informe proposta relatiu a l’ordenança fiscal 2.16,Taxa per entitats de l’àmbit de 
serveis a les persones i ocupació, segons el qual: 
 
On diu: 
 
“Article 4.-  Exempcions i bonificacions 
 

4.- Pel que fa a l’apartat D) Servei de Teleassistència domiciliària , estaran 
exemptes de pagament els sol·licitants del servei que tinguin 75 anys o més. 
Podran rebre el servei de manera bonificada: 

1. Els Sol·licitants de 65 a 74 anys que convisquin amb persones del 
mateix tram d’edat, o tot i que convisquin amb persones d’edat inferior 
als 65 anys tinguin reconeguda una discapacitat del 65% amb 
mobilitat reduïda o tercera persona, o tingui reconegut un grau 2/3 de 
dependència. 

2. Persones majors d’edat i menors de 65 anys, amb certificat de 
discapacitat expedit per la Generalitat de Catalunya on consti que 
superen el barem d’assistència a tercera persona i/o barem de 
mobilitat reduïda, o bé amb reconeixement de dependència.   

 
Per al càlcul de les bonificacions es tindran en compte les rendes de tota la unitat 
familiar i s’aplicarà el següent barem: 
 

Valor de i ( €) % de Bonificació  
Fins a IRSC  100% 

De IRSC a 1,5 IRSC 75% 

De 1,5 IRSC a 2 IRSC 50% 

Superior a 2 IRSC 0% 

                                                                                                                             “  
Ha de dir: 
 
“Article 4.-  Exempcions i bonificacions 
 

4.- Pel que fa a l’apartat D) Servei de Teleassistència domiciliària , estaran 
exemptes de pagament els sol·licitants del servei que tinguin 75 anys o més. 
Podran rebre el servei de manera bonificada: 
 

1.Els Sol·licitants de 65 a 74 anys que visquin sols o convisquin amb 
persones del mateix tram d’edat, o tot i que convisquin amb persones 
d’edat inferior als 65 anys tinguin reconeguda una discapacitat del 
65% amb mobilitat reduïda o tercera persona, o tingui reconegut un 
grau 2/3 de dependència. 
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2.Persones majors de 18 anys i menors de 65 anys, que tinguin 
reconeguda una discapacitat del 65% amb mobilitat reduïda o tercera 
persona, o tingui reconegut un grau 2/3 de dependència .   

 
 
 
 

Per al càlcul de les bonificacions es tindran en compte les rendes de tota la unitat 
familiar i s’aplicarà el següent barem: 
 

Valor de i ( €) % de Bonificació  
Fins a IRSC  100% 

De IRSC a 1,5 IRSC 75% 

De 1,5 IRSC a 2 IRSC 50% 

Superior a 2 IRSC 0% 

                                                                                                                            “  
 
5.-Aprovar definitivament les Ordenances Fiscals que es concreten a continuació 
incloent les modificacions abans esmentades. 
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm. 1.5 Impost sobre l’increment del valor dels terrenys urbans 
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i 

llicències 
OF núm. 2.4 Taxa per la prestació d’intervenció 
            administrativa prèvia de llicència, comunicació prèvia o declaració responsable 

dels  controls posteriors de les activitats. 
OF núm. 2.9 Taxa per mercats 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.16 Taxa per activitats de l’àmbit de serveis a les persones i ocupació 
OF núm. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
 
Preu Públic núm. 4.3 per la utilització d’espais del viver per a emprenedors de formació 

professional de Lleida 
 

6è.Seguir els tràmits reglamentaris. 

 
 
9.- MODIFICACIÓ DE TARIFES DE TAXI PER A L’ANY 2014  
 
Vista la proposta del director del Servei d’Economia, amb 15 vots a favor del Grup 
Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups municipals de CiU i PP, s’acorda aprovar 
les tarifes següents per a l’any 2014 amb el canvi horari sol·licitat: 
 
 
TARIFES TARIFA 2  TARIFA 1  
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De 7 a 21 hores De 21 a 7 hores i les 24 
hores de dissabtes i festius 

Km. 
Espera (hora) 
Percepció mínima 
Recollida per trucada  

0,92 
19,97 € 
4,29 € 
1,45 € 

1,17 € 
24,00 € 
5,16 € 
1,78 € 

Suplements: 
- Maletes o similar 
- Estació RENFE 
- Animals domèstics 
- nit de Nadal i nit de fi    
d’any 

 
0,72 € 
0,72 € 
1,45 € 
4,68 € 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
10.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI LOCALRE T 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia i Hisenda, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci local  Localret, 
acordada per l’assemblea General del mateix en sessió plenària de 23 de novembre de 
2013, segons consta a l’expedient administratiu. 
 
2n. Donar trasllat del precedent acord al Consorci local Localret per al seu coneixement i 
efectes escaients.  
 
 
11.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVE S, PARTICULARS I 
PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE REGEIXEN LA CONTRACTACI Ó D’OBRES, 
MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT AMB DIVERSOS CRITERIS 
D’ADJUDICACIÓ, DEL PLA DE MANTENIMENT, CONSERVACIÓ I MILLORA DE 
PAVIMENTS I BRIGADA D’ACCIÓ IMMEDIATA (BAI), ANY 20 14 I INICI DE LA 
LICITACIÓ  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.- Aprovar el  Plec Clàusules Administratives Particulars i Prescripcions Tècniques que 
regeixen la contractació d’obres, mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d’adjudicació, del Pla de manteniment, conservació i millora de paviments i Brigada 
d’Acció Immediata, any 2014-2015, amb un pressupost de 946.115,70 € + 198.684,30 € 
(1.144.800,00  Total) 
 
2n.- Autoritzar la despesa del Pla de manteniment, conservació i millora de paviments i 
Brigada d’Acció Immediata, any 2014-2015, per un import de 1.144.800,00 €, amb la 
següent plurianualitat: 
� Pressupost any 2014, import: 572.400,00 €. 
� Pressupost any 2015, import: 572.400,00 €. 
 
3r.-  Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert, amb diversos criteris 
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d’adjudicació i de forma anticipada, d’acord amb allò  establert a l’art. 142 del RDL 
3/2011, de 14 de novembre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del 
Sector Públic. 
 
4t.- Aquesta adjudicació resta condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en 
l’exercici pressupostari de l’any 2014 i 2015, d’acord amb allò establert a l’art. 110.2 del 
Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
 
5è.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes 
de desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, formalització 
del contracte i altres.  
 
 
12.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PL A ESPECIAL DE LA 
PARCEL·LA 205 DE LA PARTIDA TORRES DE SANUI, PROMOG UDA PER SEGUÉS 
ZONA ALTA SL  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 27 regidors 
presents que representen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació del Pla especial de la parcel.la 205 
de la partida Torres de Sanui, promoguda per SEGUÉS ZONA ALTA, SL. 
  
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
13.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU D’ADHESIÓ AL C ANAL EMPRESA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de  CiU, per unanimitat s’acorda:    
 
L’Ajuntament de Lleida incorporarà les eines necessàries per formar part del Canal 
Empresa i així seguir avançant en l'oferta  dels recursos necessaris per reduir les 
càrregues administratives a empreses, professionals i intermediaris facilitant així la seva 
activitat econòmica. 
 
 
14.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC CONTRA EL TAN CAMENT DEL 
CONSULTORI DE MAGRANERS 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda: 
 
 
1r. Instem al Govern de la Generalitat i a l’Institut Català de la Salut perquè  i es torni a 
obrir el consultori de Magraners en el seu horari d’atenció diària per garantir 
l’assistència a les persones grans i amb dificultats de mobilitat. 
 
2n. Demanem a la direcció territorial de l’ICS que escolti les propostes dels veïns i 
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Ajuntament, i busqui alternatives per mantenir l’atenció continuada amb els 
professionals de l’Àrea Bàsica de Bordeta-Magraners o de la regió sanitària de Lleida.  
 
3r. Fer arribar aquest acord al Departament de Salut,  als portaveus dels grups polítics 
presents al Parlament de Catalunya, als diputats al Parlament per Lleida, al director 
dels Serveis Territorials de Salut a Lleida, i al gerent de l’Institut Català de la Salut.  
 
 
15.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DE SUPORT AL CONSEJO DE LA 
JUVENTUD DE ESPAÑA (CJE) 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC amb 21 vots a favor dels Grups 
Municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del PP, s’acorda: 
 
1r. Instem al Govern de l’Estat a renunciar a incloure al Projecte de Llei de 
Racionalització del Sector Públic la modificació de la personalitat jurídica del CJE, ni la 
derogació o modificació de la Llei 18/1983 de 16 de novembre. Tampoc es farà 
mitjançant altres projectes de Llei en tramitació o que es poguessin tramitar.  
 
2n. Demanem al Govern de l’Estat que iniciï un procés de diàleg amb les entitats 
juvenils membres del CJE, per assegurar la seva participació a les decisions sobre les 
modificacions que s’haurien d’incorporar a la Llei 18/1983, i a les normes i reglaments 
que la desenvolupen. Les modificacions, en el seu cas, es tramitaran mitjançant un 
projecte de Llei específic que no elimini el debat sobre la participació juvenil, i amb la 
implicació de tots els grups parlamentaris del Congrés.  
 
3r. Fer arribar aquest acord al Govern de l’Estat, als grups Parlamentaris del Congrés 
dels Diputats, als diputats al Congrés per Lleida, al Consell Nacional de la Joventut  i al 
Consell Local de Joventut de Lleida. 
 
 

16.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS EN DEFENS A DELS DRETS 
DE LES PERSONES AMB DISCAPACITATS INTEL·LECTUALS 

Vista la moció presentada conjuntament per tots els grups municipals, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. L’adhesió del Ple de l’Ajuntament de Lleida a la defensa dels drets de les persones 
amb discapacitats intel·lectuals. 
 
2n. Sol·licitar al Parlament de Catalunya perquè blindi les partides pressupostàries que 
garanteixen la integració social i laboral d’aquestes persones i perquè recuperin la 
dotació aprovada en els pressupostos del 2010. 
 
3r. Notificar aquest acord a la Mesa del Parlament i als grups i els subgrups 
parlamentaris presents al Parlament de Catalunya. 
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17.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR D’UNA  CONSULTA 
PACTADA ENTRE ELS GOVERNS DE LA GENERALITAT I DE L’ ESTAT  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 15 vots a favor del Grup 
Municipal del PSC i 12 vots en contra dels grups municipals de CiU i PP, s’acorda 
aprovar el següent punt: 
 
“1r.  Reconèixer el Dret a Decidir dels catalanes i les catalanes mitjançant una consulta 
o referèndum en un marc legal i acordat amb l’Estat”. 
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup 
Municipal del PP, s’acorda aprovar el següents punts: 
 
“2n. Instar al govern de la Generalitat a que, amb el màxim suport del Parlament,  
dialogui amb el Govern de l’Estat per tal de fer possible una consulta als catalans i 
catalanes sobre la relació futura entre Catalunya i Espanya.  
 
3r.  Instar al Govern de l’Estat a obrir un procés de diàleg i negociació amb el Govern de 
la Generalitat que permeti, dins d’un marc legal l’exercici del Dret a Decidir del poble de 
Catalunya.  
 
4t. Traslladar aquest acord al Govern de la Generalitat i als diferents grups polítics del 
Parlament de Catalunya i del Congrés dels Diputats”. 
 
 
 
18.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE SUPORT A L’ ACORD SOBRE LA 
DATA I LA PREGUNTA DE LA CONSULTA PER DECIDIR EL FU TUR POLÍTIC DE 
CATALUNYA 
 
Amb 14 vots a favor del Grup Municipal de CiU i dels regidors/es del PSC Srs./Sres.  
Presseguer, Peris, Mestres, Parra, Mínguez, Arderiu, Castillo i Gómez, 10 vots en contra 
del Grup Municipal del PP i dels regidors del PSC Srs. y Sres. Camps, Larrosa, Barberà 
i Yuguero i 3 abstencions del Srs./Sres. Ros, Alonso i Ball, s’acorda aprovar el següent 
punt:  
 
“1r. L’Ajuntament de Lleida dóna suport a l’acord entre la majoria de les forces polítiques 
representades al Parlament, que farà possible la celebració d’una consulta on el poble 
de Catalunya decidirà, de manera lliure i democràtica, el seu futur col·lectiu”. 
 
Amb 19 vots a favor del Grup Municipal de CiU i dels regidors/es del  PSC Sres./Sres. 
Presseguer, Peris, Mestres, Parra, Mínguez, Larrosa, Alonso, Barberà, Arderiu, 
Yuguero, Castillo, Gómez i Ball , 6 vots en contra del Grup M. del PP i 2 abstencions del 
Sr. Ros i  la Sra. Camps, s’acorda aprovar el següent punt: 
 
“2n. L’Ajuntament de Lleida manifesta el seu compromís amb la Generalitat i el 
Parlament de Catalunya, representants legítims del poble català, per tal de garantir 
l’exercici del lliure dret a decidir del poble català per mitjà d’una consulta”. 
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Amb 16 vots a favor del Grup Municipal de CiU i dels regidors/es del PSC, Srs./Sres. 
Presseguer, Peris, Mestres, Parra, Mínguez, Alonso, Arderiu, Castillo, Gómez i Ball,  6 
vots en contra del Grup Municipal del PP i 5 abstencions dels Srs./Sres. Ros, Camps, 
Larrosa, Barberà i Yuguero, s’acorda aprovar el següent punt: 
 
“3r. L’Ajuntament de Lleida emplaça al Govern de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya 
a negociar l’organització d’aquesta consulta mitjançant la delegació de competències 
establerta a l’article 150.2 de la Constitució Espanyola que faci possible el dret 
democràtic que reclama bona part del poble català i la majoria de parlamentaris 
catalans”. 
 
En conseqüència també  s’acorda:  
 
“4t. Notificar aquesta moció al Govern de la Generalitat de Catalunya, al Govern de 
l’Estat espanyol i als Grups Polítics del Parlament de Catalunya i als Grups Polítics de 
les Corts Generals”. 
 
 
19.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A L’E QUIPAMENT DELS 
MEMBRES DE L’ASSOCIACIÓ DE VOLUNTARIS DE PROTECCIÓ CIVIL DE LA 
CIUTAT DE LLEIDA  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, amb 6 vots a favor del Grup 
Municipal del PP, 14 vots en contra del Grup Municipal del PSC i 6 abstencions del Grup 
Municipal de CiU, s'acorda rebutjar els dos següents punts de la moció: 
 
“1r. L’Ajuntament de Lleida procedirà a proporcionar a tots els membres de l’Associació 
de Voluntaris de Protecció Civil de la ciutat de Lleida del corresponent uniforme que els 
permeti desenvolupar la seva activitat en unes condicions dignes, procurant tanmateix 
que disposin d’un vestuari de rotació. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida proporcionarà els mitjans necessaris, tant tècnics com de 
transport (equips de transmissió i vehicles) perquè l’Associació de Voluntaris de 
Protecció Civil de Lleida pugui realitzar els serveis que se’ls hi encomana d’una manera 
adequada i eficaç”. 
 
Amb 12 vots a favor dels grups municipals del PP i CiU i 14 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC, s’acorda rebutjar el següent punt: 
 
“3r. L’Ajuntament de Lleida procedirà a incrementar la subvenció a l’associació de 
Voluntaris de Protecció Civil de la Ciutat de Lleida fins als 4.000 euros, amb l’objectiu de 
garantir i reafirmar el servei públic que els membres d’aquesta Associació realitzen en 
favor de la ciutat de Lleida”. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Punt núm. 7. Aprovació del Pla Director de l’Esport  
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El Sr. Cerdà  manifesta la seva satisfacció per la manera en què s’ha treballat el Pla de 
l’Esport amb un nivell de consens evident; la qualifica de modèlica. Valora la gran 
participació que s’ha donat en tot el procés i felicita els integrants del Consell Assessor 
de l’Esport. S’ha demostrat la utilitat d’aquest òrgan de debat i participació i també la 
voluntat de tothom per fer un Pla de manera consensuada. També agraeix el treball del 
personal de l’Ajuntament, que ha  dedicat el seu esforç (dins i fora de la jornada) per tal 
de fer un document que fos òptim.  
 
El Sr. Alonso  agraeix les paraules del Sr. Cerdà i felicita també el Sr. Pintó pel seu 
treball en aquest tema. Agraeix també el treball del personal de les regidories de 
l’Ajuntament que han treballat en el document del Pla.  
 
El Pla director s’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 8. Expedient d’Ordenances Fiscals 2014 
 
El Sr. Vilella  anuncia que, en coherència amb la votació inicial de les ordenances, el 
seu grup votarà en contra de la seva aprovació definitiva. Malgrat el vot contrari, vol que 
consti que estan d’acord amb l’esmena presentada per la Federació d’Hosteleria (que 
ha estat incorporada) i també amb l’esmena que ha presentat la FECOM (que ha estat 
rebutjada). El vot contrari és al conjunt de l’expedient, no a les esmenes presentades.  
 
La Sra. Obis  diu que el seu grup es ratifica en el posicionament contrari a la proposta 
de modificació de les ordenances fiscals. Malgrat això, vol explicar el seu posicionament 
en relació amb les  al·legacions presentades. La Federació d’Hosteleria demanava 
resoldre un error material que calia corregir i així s’ha fet. Les esmenes de la FECOM no 
corresponien a cap de les ordenances que se sotmeten a votació, però compten amb el 
suport del seu grup, que sempre han estat a favor de la revisió dels valors cadastrals (es 
remet a les intervencions del Ple d’octubre passat) i de la inclusió de l’Eix Comercial en 
l’àmbit de bonificacions de l’ICIO. Creu que malgrat aquestes ordenances –IBI i ICIO- no 
formin part de l’expedient de modificació, calia fer els aclariments corresponents referits 
al posicionament del seu grup. Votaran en contra de l’aprovació definitiva de les 
ordenances fiscals.  
 
La Sra. Mínguez  explica que s’ha acceptat l’al·legació de la Federació d’Hosteleria que 
resolia un error de transcripció. Explica també que les esmenes proposades per la 
FECOM afectaven ordenances que regulen tributs que han estat congelats, per la qual 
cosa les ordenances no han estat modificades i no són objecte d’al·legacions. Es remet 
al debat que es va fer sobre l’IBI al Ple del mes d’octubre i reitera que una bona part de 
la fiscalitat municipal depèn d’aquest impost. Destaca l‘esforç que fa el Govern  en 
matèria fiscal de congelar els impostos i les taxes per a l’any 2014.  
 
S’aprova amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 vots en contra dels grups 
municipals de CiU i PP.   
 
 
Punt núm. 9. Modificació de tarifes de taxi per a l ’any 2014  
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El Sr. alcalde  explica que aquesta tarifa no la fixa l’Ajuntament; les organitzacions de 
taxistes fan les corresponents propostes que tenen en consideració les variables fixades 
per la  Comissió de de Preus de Catalunya.  
 
La Sra. Mínguez  explica la proposta. Diu que l’Associació Provincial de l’Autotaxi i 
l’associació “Lo Teu Taxi” han presentat la petició d’actualització de preus que 
l’Ajuntament només ha d’autoritzar. S’han aplicat les fórmules dels augments de costos, 
especialment en matèria de combustibles. Explica que les dues associacions apliquen 
fórmules i incentius per incrementar el nombre d’usuaris; en aquest mateix sentit han 
proposat l’ampliació de l’horari del servei diürn.  La proposta que van presentar 
inicialment era gairebé del 3% i al final ha quedat ajustada al 2%. Els increments 
respecten els límits fixats per la Comissió de Preus de Catalunya i són similars als que 
apliquen altres capitals.  
 
El Sr. Vilella  diu que en els darrers anys el sector ha formulat de manera unànime la 
proposta d’increment de tarifes, entenent que l’acord entre l’Ajuntament i les 
associacions era total.  Davant les dificultats que passa el sector, el gremi ha reordenat 
els preus aplicant descomptes sobre les tarifes establertes (ho explica). Malgrat això, 
aquest any hi ha discrepàncies entre el percentatge d’augment que reclama el sector 
(un 2,9%) i el que proposa finalment la Paeria (del 2%). Atesa aquesta discrepància, el 
seu grup s’abstindrà de votar aquest punt. 
 
El Sr. Postius  també anuncia l’abstenció del seu grup. Creu que cal avaluar més 
curosament els increments que s’autoritzen anualment i considerar si són els més 
adequats per al sector i per als usuaris. Creu que aquest tema mereixia un debat amb 
més profunditat que el que es va fer en la darrera comissió informativa. Calia debatre 
sobre el funcionament i el preu del servei i fer un estudi que pogués detectar quines 
millores es poden introduir (vinculant-les als futurs increments de tarifes). Demanen que 
es faci aquest estudi durant l‘any 2014.  
 
La Sra. Mínguez  reitera que el preu del servei és responsabilitat del sector i 
l’Ajuntament únicament ho autoritza en funció dels costos justificats i documentats. El 
col·lectiu de taxistes és conscient que ha de fer accions per incrementar el nombre 
d’usuaris. L’entorn de crisi econòmica està perjudicant l’ús del servei i cal fer accions de 
promoció. S’ha arribat a un acord amb les dues associacions sobre aquest tema, tal  
com s’ha fet sempre. Reitera la importància de la reducció de 2 hores de l’horari 
nocturn, cosa que abarateix la tarifa a un bon nombre d’usuaris. 
  
S’aprova amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP.   
 
 
 
Punt núm. 14. Moció del Grup Municipal del PSC cont ra el tancament del 
consultori de Magraners 
 
El Sr. Yuguero  explica que aquesta moció s’ha fet a petició de l’Associació de Veïns de 
Magraners i del regidor responsable del barri Sr. Larrosa. El consultori de Magraners va 
ser una fita aconseguida amb l’esforç de tots; ara el seu funcionament es veu reduït. 
Reconeix la importància del suport dels grups de l’oposició a aquesta moció atès que cal 
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pressionar la Generalitat perquè continuï mantenint el consultori obert i amb l’horari que 
tenia fins ara. Agraeix l’ajuda de tots aquells que han donat suport  a aquesta petició i 
destaca el treball del regidor del barri en aquest sentit.  
El Sr. Vilella  explica que el seu grup està totalment d’acord amb l’esperit de la moció i 
recorda que el grup parlamentari del PP ha presentat dues iniciatives al Parlament de 
Catalunya demanant el manteniment dels horaris de servei d’aquest consultori.  
 
S’aprova la moció per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 15. Moció del Grup Municipal del PSC de s uport al Consejo de la 
Juventud de España (CJE) 
 
El Sr. Yuguero  lamenta que no s’hagi pogut consensuar aquesta moció. Creu que 
fomentar els espais d’implicació de la joventut en la vida política del país mereix el 
suport de tots els grups. Explica que aquesta moció els la va fer arribar el Consejo de la 
Juventud de España atès que el  Govern central proposa la dissolució d’aquest Consejo 
que representa gairebé totes les entitats juvenils del país (estatals i representatives dels 
consells de les comunitat autònomes). Per promoure la seva dissolució, s’ha al·legat 
que es pretén evitar la duplicitat de funcions. Qualifica d’agressives les reformes del PP, 
que limiten el dret de manifestació, el dret a l’avortament o el diàleg entre les 
organitzacions juvenils. Qualifica d’excepcional la tasca feta pel Consejo de la Juventud 
de España en la defensa dels drets dels joves. Espera que la moció sigui aprovada i que 
el Govern central rectifiqui l’actitud de desprestigi i menyspreu de la participació 
ciutadana en les institucions democràtiques.  
 
La Sra. Batalla  diu que Espanya necessita una administració que s’ajusti als nous 
temps; en aquest sentit el Govern de l’Estat ha adoptat nombroses decisions que 
pretenen racionalitzar el sector públic institucional, l’empresarial i el fundacional. 
Esmenta la reforma del règim local i els plans de reducció d’entitats. La reforma de les 
administracions públiques té tres objectius: primer, superar l’actual situació econòmica; 
segon,  corregir els desequilibris que frenen el creixement, i tercer, crear les bases que 
permetin promoure un nou cicle de prosperitat i ocupació. S’ha fet una anàlisi exhaustiva 
de la situació del sector públic espanyol. La reforma requereix  racionalitzar el sector 
públic, millorar l’eficiència de les administracions i facilitar les relacions entre ciutadans i 
empreses. Aquesta reforma suposarà un estalvi de 37.620 milions d’euros en el sector 
públic. Permetrà també a ciutadans i empreses un estalvi de 16. 275 milions d’euros. No 
volem fer desaparèixer el que tenim, sinó millorar l’Administració optimitzant-ne 
l’organització i el funcionament. Per tal de fer aquests canvis i mantenir la seguretat 
jurídica prevista en la Constitució es considera necessari aprovar una Llei de règim 
jurídic de les administracions públiques. La part de la nova llei que regula  
l’administració institucional fixarà els criteris i la definició de cada tipus d’ens (sistema 
organitzatiu, econòmic, regim de contractació i de personal). La creació de qualsevol 
organisme haurà d’anar acompanyada d’una justificació estrica de les raons que la 
motiven i justificar la inexistència de possibles duplicitats; hauria de preveure mitjans 
humans i materials i ser avaluada  periòdicament. A fi que la possible supressió 
d’organismes existents sigui clara i precisa, la proposta tindrà en consideració 
l’existència d’ens de similars característiques també en les comunitats autònomes i en 
els ens locals. La Comissió per a la Reforma de les Administracions Públiques ha 
analitzat tots els ens i organismes públics existents en l’AGE i ha valorat  si es 
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compleixen els criteris que en justifiquen l’existència i el manteniment de personalitat 
jurídica pròpia. Com a resultat d’aquesta anàlisi (entre moltes altres propostes) es recull 
la necessitat de suprimir el Consejo de la Juventud de España per integrar els seus 
mitjans en l’organització ministerial corresponent. Cal reajustar els nostres ens públics 
per eliminar duplicitats i despeses innecessàries i guanyar en eficiència i eficàcia. 
L’Administració ha d’estar al servei dels ciutadans i de les necessitats reals, sense 
esforços innecessaris. El Govern no ha anunciat el tancament del Consejo de la 
Juventud de España, tot i que se’n modificarà  la naturalesa jurídica, com la resta dels 
consells de joventut de la UE. Es mantindrà el finançament suficient i el reconeixement 
públic. Votaran en contra de la moció.  
 
El Sr. Postius  diu que a Catalunya, de conformitat amb el previst en l’article 142 de 
l’EAC, tenim competències exclusives en matèria de joventut; en conseqüència, els 
canvis sobre el CJE no ens afecten directament. El Consell Nacional de la Joventut de 
Catalunya (creat abans que el CJE i amb veu pròpia a Europa) és l’òrgan que aglutina el 
conjunt de les entitats del país i representa el conjunt dels joves dels Principat. L’Estat 
vol modificar la Llei de creació del Consejo de la Juventud de España per tal que passi a 
dependre de l’INJUVE. Creu que calia haver informat prèviament els afectats i que els 
interessats no se n’hagin d’assabentar per la premsa. Considera que els arguments de 
racionalització que fa servir el PP per dissoldre manta organismes (de l’Estat i de les 
CA) no són gaire sòlids. Considera totalment fals que es doni una duplicitat entre les 
funcions del CJE i de l’INJUVE; són òrgans completament diferents i representen 
entitats diferents (ho explica). No es racionalitza l’Administració quan es vol suprimir un 
òrgan que coordina entitats juvenils que formen part d’aquest òrgan.  Creu també que 
l’estalvi que suposarà la supressió del CJE és ridícul en comparació amb el conjunt del 
pressupost de l’Estat. El perquè de la supressió d’aquest  òrgan, que funciona bé, 
només és silenciar el conjunt de les entitats juvenils que clamen davant les 
modificacions legislatives que el Govern central promou. Per aquests motius, en 
solidaritat amb les entitats juvenils de la resta de l’Estat, votaran a favor de la moció.  
 
El Sr. Yuguero  agraeix el suport del Grup de CiU i valora molt positivament el 
funcionament del Consell Nacional de la Joventut que no és víctima de l’atac contra la 
transparència que el PP pretén en relació amb el CJE. Cal donar suport als companys 
que en altres zones del país treballen per intentar millorar les condicions de vida dels 
joves. Critica que la Sra. Batalla hagi explicat la política general del PP sense valorar 
que el CJE representa una bona part dels joves del país. Coincideix amb el Sr. Postius 
que no es dóna cap tipus de duplicitat de funcions. Creu que la modificació és un atac a 
la transparència i a la participació dels joves. Hi ha altres organismes de l’Estat que sí 
que cal modificar o suprimir per raons de duplicitat; però aquest no el cas del CJE. 
També critica les retallades que s’han fet en el pressupost de l’INJUVE en casos com 
els ajuts per a l’accés a l’habitatge.  
 
La Sra. Batalla  diu que el CJE no desapareixerà; es fusionarà amb l’INJUVE. Durant els 
30 anys de funcionament del CJE en comptes d’augmentar el nombre d’entitats que el 
componen, n’ha disminuït. Creu que sempre és millor promoure una fusió que una 
desaparició. El pressupost del Ministeri corresponent valora les polítiques de joventut, 
manté pràcticament el pressupost de l’any 2013, fent especial incidència en el foment de 
l’ocupació. Només hi ha una reducció pressupostària del 2%, que afecta despeses de 
personal i  despeses corrents. Es mantenen els fons comunitaris per al programa 
Juventud en Acción.  
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El Sr. Postius  diu que si es planteja aquesta modificació és perquè el ministre 
corresponent pugui fer callar la veu dels joves. La preocupació per la duplicitat i la 
racionalització es podria materialitzar en mocions demanant la supressió del Ministeri de 
Cultura, de Sanitat o d’Educació (atès que les competències en aquestes matèries estan 
transferides). Demana que es tingui perspectiva  en les reformes administratives. 
 
El Sr. Yuguero  creu que sí que hi ha diferència entre desaparició i fusió. La pèrdua de 
la personalitat jurídica fa que deixi de ser un organisme independent. La ciutadania 
reclama tenir òrgans de participació i de diàleg; el PP vol que l’Administració faci una 
funció de tutela i limiti la participació i l’expressió lliure dels joves en els fòrums 
internacionals.   
 
S’aprova la moció amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en 
contra del Grup del PP.  
 
Punts número 17 i 18. Moció del Grup Municipal del PSC a favor d’una consulta 
pactada entre els governs de la Generalitat i de l’ Estat i moció del Grup Municipal 
de CiU de suport a l’acord sobre la data i la pregu nta de la consulta per decidir el 
futur polític de Catalunya. Debat conjunt  
 
La Sra. Camps  presenta la moció del grup del PSC. Recorda que aquesta qüestió ha 
estat objecte  de tres debats en seu plenària (octubre de 2012,  febrer de 2013 i la 
sessió d’avui). El Ple ha aprovat diverses resolucions a favor al dret a decidir, reflectint 
el posicionament majoritari de la corporació. Creu que ara el debat dóna un pas 
endavant en relació als acords anteriors, després de l’anunci del president Mas sobre 
l’acord entre diverses forces parlamentàries en relació amb la data i la pregunta de la 
consulta. Ara debatem una segona fase del dret a decidir. Recorda que aquest acord 
entre forces parlamentàries no compta amb el suport del PSC, atès que creu que va en 
contra de les resolucions adoptades per majoria en el Consell Nacional del partit. El 
PSC ha reiterat que està a favor del dret a decidir sempre en un marc legal i acordat (o, 
si més no, consentit). Considera que l’anunci sobre la data de la consulta i la pregunta 
no compleix cap dels requisits sobre els quals el PSC ha fonamentat el seu 
posicionament: que sigui legal, acordat o consentit. Per aquests motius, la moció del seu 
grup va en la línia de manifestar novament el suport inequívoc al reconeixement del dret 
a decidir de la ciutadania de Catalunya mitjançant una consulta, en un marc legal i 
acorat amb l’Estat. En la moció també s’insta els governs de la Generalitat i de l’Estat a 
obrir un procés de diàleg i negociació que faci possible la consulta (prenent com a 
marcs de referència els casos del Quebec i Escòcia). Creu que les altres opcions són un 
“brindis al sol” que no portaran enlloc. El diàleg entre governs ha de fer possible que el 
poble de Catalunya pugui ser consultat. Demana el suport dels grups municipals a la 
seva moció.  
 
El Sr. Zaballos  presenta la moció del Grup de CiU. També fa esment a l’acord entre 
diversos grups parlamentaris sobre la data i la pregunta de la consulta, cosa que 
qualifica de fet històric. S’ha assenyalat un nou camí en tot aquest procés. La promesa 
feta en la campanya electoral sobre acordar una pregunta i una data per a la consulta 
ha estat complida; molta gent pensava que això no seria possible i que les 
discrepàncies entre els partits farien fracassar un possible acord. Diu que amb l’impuls 
del president Mas, diversos partits d’ideologies força diferents, han arribat a un acord 
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(cosa que no era gens fàcil en la situació actual). Malauradament, el PSC  no ha format 
part d’aquest grup i s’ha quedat al marge, juntament amb Ciutadans i el PP.  Explica que 
entre la proposta de consulta catalana i el denominat Pla Ibarretxe hi ha una diferència 
substancial que ni el PSC ni el PP han sabut traslladar als partits a Madrid: el Pla 
Ibarretxe no va ser conseqüència d’un gran moviment social, com ha estat el cas de 
Catalunya. Les majories parlamentàries (que es donaven en els dos casos) són 
importants; és més important, però, que els acords parlamentaris tinguin  un gran  
suport ciutadà. En el cas de Catalunya és la força de la gent que ha portat a la situació 
actual; alguns partits polítics han sabut donar resposta, malgrat les dificultats. Les 
darreres enquestes mostren més d’un 80% de la ciutadania catalana a favor de fer la 
consulta, amb independència del sentit de vot posterior. Una gran part del poble de 
Catalunya demana accedir a la possibilitat de ser consultada. Ha estat un exercici de 
responsabilitat dels parits polítics. Agraeix als partits que han fet possible aquest acord 
que deixessin de banda el partidisme i les diferències ideològiques i acordessin una 
pregunta i una data. Caldrà ara compromís i unitat per fer-ho funcionar. Vol sumar a 
aquest projecte més persones i més sensibilitats, entre aquells que tinguin en comú el 
reconeixement de la llibertat i el dret a decidir del poble de Catalunya –lliure i 
pacíficament- sobre el seu futur. Agraeix que l’alcalde hagi donat llibertat de vot als 
regidors de  l’equip de govern pel que fa a la moció de CiU, que serà votada per punts 
diferenciats. El grup de CiU també votarà per punts diferenciats la moció del PSC i el vot 
serà favorable als punts 2 i 3. Comenta que els agradaria molt que la consulta es fes 
d’acord amb el Govern central; creu  que el PP podria haver fet una interpretació 
“generosa” de la Constitució que faria possible la consulta dins del marc constitucional. 
No s’ha donat resposta positiva a les legítimes aspiracions del poble català i s’ha fet una 
lectura restrictiva de la Constitució. Creu que aquesta voluntat de manca d’acord es 
veurà reflectida en el vot negatiu del PP a tots els punts de les dues mocions. És difícil 
negociar amb qui sempre diu que no. El Govern del PP dóna l’esquena a afrontar els 
reptes que li planteja la societat actual. La voluntat del poble de Catalunya no pot estar 
sotmesa a una actitud anacrònica com la del Govern del PP. Creu que aquest procés no 
es pot aturar. Reitera la voluntat de diàleg i de pacte, sempre sense renunciar als drets 
democràtics i pacífics d’un poble. La reivindicació de Catalunya s’ha fet amb un gran 
civisme i és una reivindicació de convivència i  d’integració i per això es mereix una 
resposta. Demana als representants del PSC que votin a favor de la moció de CIU. El 
PSC és un partit que ha estat bàsic per a la història recent de Catalunya, que treballa 
per una societat més democràtica, més justa i més cohesionada; no es pot quedar al 
marge d’aquest procés històric. El progressisme del PSC sovint implica trencar les 
maneres de fer quan aquestes queden obsoletes com a conseqüència de la realitat 
social. Avui, el canvi social és estar al costat del poble de Catalunya per donar resposta 
a les seves demandes; no poden abaixar el cap, perquè el PP diu que no. Per aquests 
motius demana el vot afirmatiu dels regidors i regidores del PSC i els demana que no 
deixin de pujar al tren d’aquest projecte en un moment històric.  
 
El Sr. alcalde diu  al Sr. Zaballos que no es preocupi, perquè el PSC ha estat sempre 
pujat al tren del progrés de Catalunya; altra cosa és la necessitat de saber quina ha de 
ser l’estació de destí d’aquest viatge, que és la que ha de triar la ciutadania.  
 
El Sr. Vilella  recorda que, amb les d’avui, són quatre les mocions que s’han presentat 
enguany al Ple relacionades amb el sobiranisme, el dret a decidir i la independència. El 
grup del PP ha dit tot allò que havia de dir sobre aquesta qüestió. Es remet a les actes 
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dels plenaris precedents on està recollida l’opinió del seu grup sobre aquests temes. 
Votaran en contra de les dues mocions.  
 
La Sra. Camps  diu, en resposta al Sr. Vilella, que aquesta qüestió té molts matisos, 
atès que la societat és plural tal com demostren les enquestes més recents. El tema no 
és senzill. Diu al Sr. Zaballos que el PSC no està en el mateix bloc que Ciutadans i PP; 
el fet de no sumar-se a l’al·legat unilateral de sobirania acordat per un grup de partits no 
vol dir que s’estigui en contra del dret a decidir (es remet a les mocions aprovades en el 
Ple). La moció del PSC és una declaració clara a favor del dret a decidir, això sí, amb 
acord i en el marc legal. La legalitat és l’única via perquè la consulta es pugui dur a 
terme. El president Mas s’ha endinsat en un camí destinat al fracàs: sense un marc legal 
i democràtic la proposta no va enlloc. El PSC no és resigna a l’immobilisme del PP; vol 
un estat federal, tot i ser conscient de les grans dificultats que comporta aquesta 
proposta. No es volen sumar a una fugida endavant que provocarà frustració al poble de 
Catalunya. Creu que s’han manifestat clarament els tres posicionaments diferenciats 
dels grups municipals. En relació amb la moció de CiU demanen votació separada dels 
tres punts i els membres del seu grup tindran llibertat de vot. El grup del PSC recull 
posicionaments diversos, que reflecteixen la diversitat i la pluralitat de la societat 
catalana. Considera que l’acord unilateral fet sobre la pregunta la data no és la via 
adequada. El suport que donaran a la moció de CiU alguns regidors del PSC és 
essencialment a favor del dret a decidir (explica les valoracions sobre cadascun dels 
punts). Hi ha una gran diferència entre el contingut del primer punt de la moció de CiU 
(que no dóna via a cap negociació) i el de la resta de punts (que plantegen alternatives, 
més o menys assumibles).  Reitera que la premissa bàsica és reafirmar la defensa del 
dret a decidir.  
 
El Sr. Zaballos  està convençut que hi ha gent del PSC que en aquest moment està al 
costat dels posicionaments de CiU sobre aquesta qüestió. La situació actual ha generat 
dues fotografies: la dels partits que han arribat a un acord i la dels tres partits 
parlamentaris que no hi han donat suport (entre els quals hi ha el PSC). Malgrat això, 
creu que molts socialistes de Catalunya no estan d’acord amb la segona de les 
fotografies. Explica les dificultats que per arribar a un acord van suposar les grans 
diferències ideològiques entre els partits que al final ho van subscriure; creu que es fa 
ver un exercici de responsabilitat en un moment històric que ho requeria. El 
posicionament del PP (aquí i a Madrid) és donar l’esquena a la realitat. És molt difícil 
negociar amb un partit que ha construït un mur en aquesta matèria. Els murs, fins i tot el 
de Berlin, poden caure. Amb relació a la qualificació de temerari de l’acord sobre la 
consulta, diu que en alguns moments històrics ha calgut adoptar decisions que es 
podien considerar temeràries, especialment per part dels partits d’esquerres (comenta la 
trajectòria del Sr. N. Mandela com a exemple).  Estem posant sobre la taula valors 
intrínsecs de la democràcia, per això està convençut que dins el PSC hi ha persones 
que tenen molt clar de quin costat estan. Demana que els socialistes  no donin 
l’esquena a la realitat. Critica la política recentralitzadora del PP, que tanca el Canal 9 o 
vol dinamitar la cohesió idiomàtica a Catalunya, entre altres coses.  
 
El Sr. alcalde  demana que no es jugui amb les fotografies com a símbol,  ja que el seu 
partit podria sortir malparat. Hi ha moltes més fotografies de CiU pactant amb el PP que 
dels socialistes arribant a acords amb els populars. Li agradaria que la fotografia d’ara 
fos la del Govern de CiU dialogant amb el Govern del PP. CiU i PP han pactat lleis que 
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qualifica de retrògrades i han pactat pressupostos; ara que haurien de dialogar pel futur 
de Catalunya no volen sortir  junts en aquesta fotografia.  
 
El Sr. Zaballos  diu que a les fotografies cal posar-los data i dir a partir de quina data se 
sent còmode o incòmode cada partit. El Sr. alcalde diu que es remet als acords adoptats 
a partir de la reinstauració de la democràcia (la darrera, la setmana passada amb la Llei 
de seguretat).  
 
El Sr. Vilella  diu que els que surten a una de les fotografies de les que parla el Sr. 
Zaballos són els partits que defensen la legalitat i la llei. L’altra és la fotografia dels que 
estan al costat d’aquells que demanen la insubmissió, volen la confrontació i es posen 
fora de la llei. Comenta que el conseller Vila ha reconegut públicament que Catalunya 
“es farà mal” si opta per la declaració unilateral; això és el que creu que ha fet el Sr. 
Mas.  
 
La Sra. Camps  respon al Sr. Zaballos llegint una frase recent del Sr. Miquel Roca en la 
qual demana per a aquest procés: lideratge polític, tenacitat i constància en la 
negociació i construcció d’ampli consens per evitar qualsevol fractura en el país. No 
estem debatent qüestions èpiques, sinó analitzant una realitat que es veu de diversos 
colors i és essencialment plural i canviant. Tampoc la realitat és una foto fixa com 
planteja el PP. El president Mas sap d’antuvi que va directe al fracàs; tampoc ens 
podem quedar parats tal  com proposa el PP. El PSC vol una solució pactada per al  
progrés del país, amb una via que sigui realista i viable. Cal ser responsable i no caure 
en aventures ni fugides cap endavant. Cal responsabilitat i consens. També hi ha 
diverses sensibilitats en el si de la coalició de CiU que reflecteixen aquesta pluralitat. 
Torna a recordar l’acord del Consell Nacional del PSC en el qual es va dir que no se 
sumarien a una decisió unilateral. El diàleg amb el Govern  del PP no és fàcil, però cal 
intentar-ho i tenir voluntat per a fer-ho.  
 
El Sr. Zaballos  diu que CiU fa 30 anys que està dialogant i arribant a acords. Recorda 
els esforços que es van fer en la defensa del pacte fiscal, amb un resultat totalment 
negatiu. El president Mas està fent funcions de lideratge: ha aconseguit que 4 partits, 
amb interessos i ideologies diferents, es posin d’acord. Això és capacitat de lideratge, de 
pacte i d’acord. També recorda els suports que  en aquesta matèria ha donat el PSOE  
al PP a Madrid. Fa 30 anys que han dialogat i negociat. Creu que sembla que el PSC no 
vulgui reconèixer que el PP només té el no com a resposta, sense modificar gens la 
seva opinió malgrat l’evolució de la societat. El poble de Catalunya no se n’anirà 
tranquil·lament a casa simplement perquè el PP es negui de manera sistemàtica a  
reconèixer les peticions acordades majoritàriament. Cal actuar amb la política que 
requereix l’any 2014, quan una majoria del poble de Catalunya vol decidir sobre el seu 
futur.   
 
El Sr. alcalde  clou el debat fent referència a l’actitud del PP en aquest Ple. Els diu que 
en aquesta qüestió hi estan implicats, tot i que vulguin fer veure que no els afecta. El 
problema Catalunya –Espanya no s’arregla defugint-lo o negant-lo; amb aquesta actitud 
s’aguditza el conflicte. Demana al PP diàleg; els insta i els exigeix que dialoguin. No es 
pot sortir d’aquest debat sense dir res; el PP té una part molt important en la 
responsabilitat de la crisi institucional que hi ha en aquest país. Tenen l’obligació de 
dialogar; la tenien amb el pacte fiscal i la tenen ara per fer un nou marc de relacions 
Catalunya – Espanya i propiciar un procés perquè els catalans puguem ser consultats 
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per decidir el nostre futur. En democràcia la política no pot defugir mai el diàleg: el 
diàleg i el vot són els elements bàsics del sistema democràtic i el PP els està negant.  
Explica que el PSC ha plantejat davant el Ple un posicionament propi . Volen que el 
poble de Catalunya exerceixi el dret a decidir després d’un procés de diàleg que porta a 
un pacte en un marc legal. Aquesta és la proposta del PSC. Sobre altres propostes els 
regidors socialistes poden votar-hi a favor, abstenir-se o votar-hi en contra; en aquesta 
situació també es pot deixar llibertat de vot, com fa el seu grup municipal.. Aquesta 
llibertat, per a un conjunt de persones que comparteixen un projecte comú (social, al 
servei de les persones del país), posa en evidència que poden cabre  en  aquest 
projecte diferents sensibilitats i pluralitat de visions de la relació entre Catalunya i 
Espanya i de la seva organització. Tenim un denominador comú: un projecte social 
progressista per a les persones. La pluralitat forma part de la història recent del país i 
del PSC, que ha estat un partit clau per la integració social a Catalunya. Només des de 
la comprensió de la pluralitat s’arriba a la integració. Explica els trets fonamentals de la 
moció del PSC que té el suport unànime del grup socialista. Amb una crisi institucional 
com l’actual (que coincideix amb una crisi social, econòmica i de canvi global) només 
donant veu als ciutadans, desprès d’un procés de diàleg, es podrà superar aquesta 
situació. Cal donar la veu al poble, desprès d’un procés de diàleg i pacte.  
 
El Sr. Vilella , per al·lusions, diu que una diferència molt substancial entre el PSC i el PP 
és que els populars no enganyen ningú. El president Zapatero va dir que acceptaria 
l’Estatut que aprovés el Parlament de Catalunya i desprès no va ser així. El 
posicionament del PP és clar: no a una consulta il·legal. Diu que aquesta mateixa frase 
va ser dita ahir per un destacat membre del PSC i aquesta idea és compartida pel 
primer secretari del PSOE. Creu que el Sr. alcalde i el Sr. Zaballos tenen el problema  
que fan servir la Paeria per intentar demostrar qui és més sobiranista que l’altre amb 
finalitats purament personals i de promoció política. El PP manté el posicionament que 
ha fet palès sempre.  
 
El Sr. Zaballos  diu que ja ha anunciat públicament que no es tornaria a presentar com a 
candidat a alcalde, per la qual cosa creu que el darrer discurs del Sr. Vilella ha perdut tot 
el sentit. Pregunta si es pot anar a negociar a Madrid després d’haver sentit el 
posicionament rotund del Sr. Vilella.  
 
El Sr. alcalde diu al Sr. Vilella que el seu posicionament és contrari a una consulta (no 
cal que la qualifiqui d’il·legal). El PP se sent còmode amb la Constitució actual i no la vol 
canviar.  Al PSC hi ha persones que diuen no a una consulta il·legal, per la qual cosa 
creu que cal buscar que la consulta sigui legal. Hem de dir que sí a una consulta que 
també sigui legal (dialogada i pactada). Hem de canalitzar els problemes per poder 
donar-los solucions i poder adoptar decisions lliures i democràtiques en un marc de 
diàleg.  
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 19. Moció del Grup Municipal del PP relat iva a l’equipament dels  
membres de l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil de la ciutat de Lleida   
 
El Sr. Vilella  explica que l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil de Lleida és una 
entitat independent i sense ànim de lucre, que té com a finalitat social la col·laboració 
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desinteressada en tasques de protecció civil en el nostre municipi. També comenta que 
el 29 de desembre de 1997 es va signar un conveni  de col·laboració Ajuntament – 
Associació en el qual es va pactar que la Paeria cediria a l’Associació dependències, 
mobiliari i vehicles perquè poguessin fer la seva tasca; l’Ajuntament es feia càrrec de les 
despeses de consums i assegurances. El compromís incloïa també l’atorgament d’una 
subvenció anual per sufragar les depeses de funcionament de l’entitat (l’import de la 
qual ha estat reduït dràsticament els darrers anys).Actualment, són nombroses les 
carències que pateix l’Associació, especialment en matèria de vestuari, equips de 
transmissió i vehicles. Cal que atenguem les justes reivindicacions d’aquesta entitat, que 
fa una tasca important en situacions d’emergència, serveis preventius d’informació i 
suport a cossos de seguretat en actes de concurrència massiva. El Grup del PP 
considera que la Paeria hauria de proporcionar a tots els membres voluntaris el 
corresponent uniforme, per tal que puguin desenvolupar la seva activitat en condicions 
dignes. També han de tenir els mitjans tècnics necessaris per poder realitzar els serveis 
d’una manera adequada. Igualment caldria incrementar l’import de la subvenció fins als 
4.000 euros que percebien inicialment. La col·laboració dels voluntaris estalvia molts 
recursos públics i presta un servei de gran utilitat.  
 
La Sra. Obis  explica que el Grup de CiU s’abstindrà de votar els punts 1 i 2 i votarà 
favorablement el punt número 3 (en coherència amb la proposta que van presentar en el 
debat sobre el pressupost municipal). L’abstenció en els dos primers punts està 
motivada pel fet que creu que una moció no hauria d’incloure peticions com aquestes, 
que s’haurien de debatre en el si de les comissions informatives. Gairebé segur que el 
conveni (signat l’any 1997) necessita una revisió de fons i cal que l’equip de Govern i el 
de Protecció Civil acordin quines són les prioritats quant a mitjans materials. Només en 
cas de no arribar a cap acord és quan té sentit plantejar una moció.  
 
La Sra. Mestres  diu que coincideix amb CiU quant a la seu de debat que ha de tenir el 
contingut de la moció. En la Comissió Informativa de Seguretat i Règim Intern es facilita 
tota la informació que demanen els grups. El contingut de la moció no ha estat exposat 
mai en una comissió informativa; retreu al grup del PP la manca de seriositat en els 
procediments d’actuació. Explica que en el pressupost de l’any 2014 hi ha la previsió per 
la compra de 12 uniformes de Protecció Civil; l’any 2012 es va comprar una carpa i l’any 
2013 es van destinar 1.800 euros a despeses de material. Relaciona tot seguit els 
vehicles que actualment estan disponibles per al servei de Protecció Civil i la previsió de 
noves destinacions. La Regidoria ha assumit el pagament d’assegurances per als 
voluntaris (per import de 1.200 euros). Igualment explica els actes fets per agraïment a 
la tasca del voluntariat.  Hi ha mancances (com en qualsevol servei), però es valora molt 
la tasca de l’Associació. El vestuari es facilita en règim de reposició; se’n facilita  de nou 
quan s’ha fet malbé aquell de què disposen. Votaran en contra, perquè totes les 
peticions que fa el grup del PP ja estan resoltes. La subvenció ha baixat com ho han  fet 
tots els ajuts; malgrat això, l’Ajuntament s’ha fet càrrec de despeses directes per imports 
que cal tenir en consideració i es fa càrrec dels locals i dels consums. Es compromet a 
estudiar la millora de la dotació, però no es pot dir que la col·laboració no sigui suficient. 
Creu que la moció és demagògica.  
 
El Sr. Vilella  diu que el seu grup presenta les mocions que considera oportunes. Reitera 
que els voluntaris han de tenir els mitjans que requereixen. Explica que les darreres 
festes de maig va veure un membre de Protecció Civil que anava vestit amb pantalons 
texans. Aquesta imatge va provocar que es demanés una reunió amb l’Associació, que 
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van comentar que la situació que tenien no era la més adequada i que la precarietat de 
mitjans els obligava en alguns casos a treballar sense l’uniforme escaient (actualment hi 
ha 17 voluntaris que no en disposen). També els van comentar que alguns vehicles de 
Protecció Civil eren també utilitzats per altres departaments de la Paeria. El grup del PP 
sap que els voluntaris han demanat una reunió amb el Sr. alcalde que encara no ha 
estat convocada. Destaca el servei que presten aquests voluntaris i demana major 
atenció per part de l’equip de govern.  
 
La Sra. Obis  diu que el Grup de CiU és el primer a reconèixer la tasca que fan els 
voluntaris de protecció civil. Malgrat això creu que  les prioritats en matèria de vestuari 
han d’anar per davant de qualsevol altre reconeixement personal (com sopars o actes 
amb les famílies).  
 
La Sra. Mestres  explica que els voluntaris que no tenen uniforme (com el cas que 
comentava el Sr. Vilella) perquè  no han acabat el curs de formació i és per això no 
tenen l’equipament complet; disposen d’una armilla i dels elements d’identificació. 
Explica la formació que fan els voluntaris. També diu que es reuneix sovint amb els 
membres de l’Associació. Reitera que en el pressupost de 2014 està prevista la compra 
de 12 uniformes nous. Ratifica que les peticions de la moció ja estan complimentades i 
per això votaran en contra.  
 
El Sr. Vilella  no dubta de la veracitat de les dades facilitades per la Sra. Mestres; 
tampoc té cap motiu per dubtar de la necessitat de les peticions dels voluntaris que són  
les que han recollit en la seva moció.  
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Vilella  fa una pregunta que és la continuació d’una altra que van 
presentar en el debat sobre els pressupostos, que al seu criteri va quedar sense 
resposta. Fa referència a la notícia que el TS havia ratificat una sentència del TSJC que 
obligava  la Paeria a pagar 3 milions d’euros de més per l’expropiació d’un solar ubicat a 
l’avinguda 11 de setembre; anteriorment s’havia pagat 1.154.000 euros, quantitat fixada 
pel Jurat d’Expropiació. L’import total a pagar serà de 3,9 milions d’euros més les quotes 
i els interessos de demora. Pregunta amb càrrec a quina partida del pressupost es 
preveu fer el pagament d’aquestes quantitats.  
 
El Sr. alcalde  explica que la Paeria va pagar, en el seu moment, l’import fixat pel Jurat 
d’Expropiació, que era d’1,1 milions d’euros. Ens va sorprendre (i no ho compartim 
gens, tot i que ho acatem) que un tribunal consideri que ha de multiplicar per més de 3 
el preu que ha fixat un Jurat d’Expropiacions. És un cas especialment insòlit. S’acatarà 
la sentència deixant palès l’absolut desacord. Es continua treballant amb els advocats 
que han portat la defensa de l’Ajuntament per estudiar si hi té cabuda algun altre recurs 
o si hi ha possibilitat de fraccionament o de pagament d’altres maneres. En el 
pressupost d’inversions hi ha una dotació que té com a origen de fons la venda de 
solars per poder atendre aquest pagament. Li dol especialment haver de fer aquest 
pagament. Es faran servir tots els mecanismes legals al nostre abast per no haver de 
pagar res més que allò fixat pel Jurat d’Expropiacions. Qüestiona les previsions del 
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vigent Pla general que va donar lloc a la petició d’expropiació i manifesta que el nou Pla 
no fixarà aquesta forma d’aconseguir dotacions per a zones verdes.  
 
El Sr. Vilella  no dubta que l’Ajuntament pugui pagar aquesta quantitat. Creu que si es 
destina la consignació prevista per pagar aquesta expropiació les inversions del proper 
any no seran de 8 milions d’euros, sinó només de 5 milions.  
 
El Sr. alcalde  diu que espera que no faci mai una moció que insti  l’Ajuntament a pagar  
aquesta expropiació. Reitera que considera injusta la sentència i que espera trobar 
mecanismes jurídics per rebatre-la.  
 
Número 2. El Sr. Vilella  explica que en una recent sessió plenària de l’Ajuntament 
d’Almacelles, el seu alcalde va acusar l’Ajuntament de Lleida de tenir un deute amb el 
Consell Comarcal del Segrià per un import de 500.000 euros i va afegir que la Paeria no 
volia pagar-lo. Vol saber si és veritat que l’Ajuntament té aquest deute i, en cas 
afirmatiu, quin és el motiu del deute i de la manca de pagament.  
 
El Sr. Barberà  diu que amb el Consell Comarcal es tenen els deutes ordinaris 
corresponents a les entrades a l’abocador del residus de la ciutat, fet pel qual el 
Consorci de Residus gira els corresponents càrrecs. Es va pagant com la resta de deute 
i mai ens hem negat a fer cap pagament al Consell Comarcal. Explica la periodicitat del 
lliurament del rebuts. Creu que l’Ajuntament d’Almacelles ha fet servir l‘argumentació 
que ha explicat el Sr. Vilella per defensar-se d’acusacions sobre deutes que s’havien 
negat a pagar.  
 
La Sra. Obis  diu que el Consell Comarcal està negociant amb la Regidoria d’Economia 
de l’Ajuntament el pagament dels deutes amb el Consell.  Es deuen 466.046 euros de 
cànon de residus i al Consorci  de Residus se’n deuen 961.150 . Es tracta del pagament 
de quantitats importants, perquè el volum dels cànons fa que els imports de cada rebut 
siguin de  200.000 o 300.000 euros.  
 
 
Abans d’acabar la sessió el Sr. alcalde vol que consti en acta el condol de la Corporació 
a la família de qui va ser regidor d’aquest Ajuntament, el Sr. Francisco  Freixes. També 
comunica la defunció de la mare de l’exdirector del Museu de l’Aigua i de l’Agència de la 
Energia, Sr. Emili Loncà; vol traslladar a la família el condol de la Paeria.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 


